Valentin Petrovich Glushko or Valentyn Petrovych Hlushko (Russian: Валентин Петрович Глушко, transcribed Valentin Petrovich GlushKO - accent on second syllable; Ukrainian: Валентин Петрович Глушко, transcribed Valentyn Petrovych HlushKO - accent on second syllable; born 2 September 1908 in Odessa, Ukrainian country – 10 January 1989) was a Soviet engineer, and the principal Soviet designer of rocket engines during the Soviet/American Space Race.

Biography
At the age of thirteen he became interested in aeronautics after reading novels by Jules Verne. He is known to have written a letter to Konstantin Tsiolkovsky in 1923. He studied at an Odessa trade school, where he learned to be a sheet metal worker. After graduation he apprenticed at a hydraulics fitting plant. He was first trained as a fitter, then moved to lathe operator.

During his time in Odessa, Glushko performed experiments with explosives. These were recovered from unexploded artillery shells that had been left behind by the White Guards during their retreat. From 1924-25 he wrote articles concerning the exploration of the Moon, as well as the use of Tsiolkovsky's proposed engines for space flight.

He attended Leningrad State University where he studied physics and mathematics, but found the specialty programs were not to his interest. He reportedly left without graduating in April, 1929. From 1929-1930 he pursued rocket research at the Gas Dynamics Laboratory. A new research section was apparently set up for the study of liquid-propellant and electric engines. He became a member of the GIRD (Group for the study of Rocket Propulsion Systems), founded in Leningrad in 1931.

On 23 March 1938 he became caught up in Joseph Stalin's Great Terror and was rounded up by the NKVD, to be placed in the Butyrka prison. By 15 August 1939 he was sentenced to eight years in the Gulag. Despite his supposed imprisonment, however, Glushko was put to work on various aircraft projects with other arrested scientists. In 1941 he was placed in charge of a design bureau for liquid-fueled rocket engines. He was finally released in 1944 by special decree. In 1944, Sergei Korolyov and Glushko designed the RD-1 kHz auxiliary rocket motor tested in a fast-climb Lavochkin La-7R for protection of the capital from high-altitude Luftwaffe attacks.[1]
At the end of World War II, Glushko was sent to Germany and Eastern Europe to study the German rocket program. In 1946 he became the chief designer of his own bureau, the OKB 456, and remained at this position until 1974. This bureau would play a prominent role in the development of rocket engines within the Soviet Union.

His OKB 456 (later NPO Energomash) would design the 35-metric ton (340 kN) thrust RD-101 engine used in the R-2, the 120-ton (1,180 kN) thrust RD-110 employed in the R-3, and the 44-ton (430 kN) thrust RD-103 used in the R-5 (SS-3 Shyster). The R-7 would include four of Glushko's RD-107 engines and one RD-108. In 1954 he began to design engines for the R-12 (SS-4 Sandal), which had been designed byMikhail Yangel'. He also became responsible for supplying rocket engines for Sergei Korolev, the designer of the R-9 (SS-8 Sasin). Among his designs was the powerful RD-170 liquid propellant engine.

In 1974, following the successful American moon landings, premier Leonid Brezhnev decided to cancel the troubled Soviet program to send a man to the Moon. He fired Vasily Mishin and placed Glushko in charge of the OKB-1, Korolev's former design bureau, later named NPO Energia. Glushko's first act was to cancel the N-1 rocket, a program he had long criticized, despite the fact that one of the reasons for its difficulties was his own refusal to design the high power engines Korolev needed because of friction between the two men and ostensibly a disagreement over the use of cryogenic or hypergolic fuel.

Glushko was an advocate of a new line of powerful launchers that he wanted to use for the establishment of a Russian lunar base. However the American Apollo program was coming to an end at about that time, and the government wanted to build a competitor to the Space Shuttle.

Glushko's team was part of the Soviet General Machine-Building empire headed by Minister Sergey Afanasyev.

After his death, his obituary was signed by multiple Communist Party of the Soviet Union leaders, including Mikhail Gorbachev. It was only following his death that Glushko's efforts became known to most of the Russian populace.

For many years Glushko had worked in Korolev's shadow, and certainly never received the credit he deserved (at the time) for his contributions. His personality was reputed to be bull-headed, and he never lacked for an ego.

Perhaps his most significant engineering failure, as noted by the division chief Yuri Demyanko, was his insistence that hydrogen was unsuitable for use as a rocket fuel. As a result the Russian space program were still discussing the use of hydrogen-fueled engines while the Americans were assembling the Saturn V launcher. Also, Glushko's design bureau consistently failed at building a rocket engine with a large combustion chamber to rival the American F1 used on the Saturn V. This was a primary reason for the failure of the N1 which was forced to rely on a multitude of smaller engines for propulsion. Glushko never did overcome the combustion instability problems of large rocket motors; his eventual solution for this is seen on the RD-170 which is basically four smaller combustion chamber/nozzle assemblies sharing common fuel delivery systems. This solution and engine gave the Soviets the large thrust propulsion needed to build the Energia superbooster, and is probably the finest technical example of Glushko's abilities when he was at his best. The fact that he never developed this solution until the firing of Vasily Mishin and his gaining ultimate control of the entire Soviet space program is a testament to the paralyzing intrigue and in-fighting that went on within the Soviet effort to reach the moon.
Валентин Петрович Глушко Валентин Петрович или Глушко (Россия: Валентин Петрович Глушко, переписана Валентин Петрович Глушко - ударение на второй слог; украинские: Валентин Петрович Глушко, переписана Валентин Петрович Глушко - ударение на второй слог; родился 2 сентября 1908 года в Одессе, украинский страны - 10 января 1989) был советский инженер, и главный советский конструктор ракетных двигателей в советское / American Space Race.
Биография
В возрасте тринадцати лет он заинтересовался в области аэронавтики, после прочтения романа Жюля Верна. Известно, что он написал письмо К. Э. Циолковский в 1923 году. Учился в школе торговли Одессе, где он научился быть работником листового металла. После окончания школы он учился на заводе установка гидравлики. Он был первым подготовку в качестве слесаря, затем переехал в токарь.
Во время пребывания в Одессе, Глушко провели эксперименты с взрывчатыми веществами. Эти были извлечены из неразорвавшихся артиллерийских снарядов, которые остались за бортом белогвардейцами при отступлении. В 1924-25 он пишет статьи, касающиеся исследования Луны, а также использования предлагаемых двигателей Циолковского для космических полетов.
Он учился в Ленинградском государственном университете, где изучал физику и математику, но не нашел специальности программы были не в его интересах. Сообщается, что он остался без окончания в апреле 1929 года. С 1929-1930 он преследовал ракетных исследований в Лаборатории газовой динамики. Новый раздел исследования по-видимому создана для изучения на жидком топливе и электрическими двигателями. Он стал членом ГИРД (Группа по изучению ракетные двигатели), основанной в Ленинграде в 1931 году.
23 марта 1938 года он стал оказавшихся в Большой террор Иосифа Сталина и был облавы НКВД, должны быть помещены в Бутырскую тюрьму. К 15 августа 1939 г. он был осужден на восемь лет в ГУЛАГе. Несмотря на его предполагается тюремное заключение, однако, Глушко был введен для работы с различными проектами самолетов с других арестованных ученых. В 1941 году он был помещен во главе конструкторского бюро на жидком топливе ракетных двигателей. Он был выпущен в 1944 году специальным указом. В 1944 году Сергей Королев и Глушко разработаны РД-1 кГц вспомогательным двигателем ракеты испытаны в быстро подняться Лавочкина Ла-7R для защиты капитала от высотных атаки люфтваффе. [1]
В конце Второй мировой войны, В. П. Глушко был отправлен в Германию и Восточную Европу для изучения немецкой программы ракеты. В 1946 году он стал главным дизайнером собственной бюро ОКБ 456, и оставался на этой должности до 1974 года. Это бюро будет играть заметную роль в развитии ракетных двигателей в составе Советского Союза.
Его ОКБ 456 (позже НПО Энергомаш) будет разрабатывать 35-метрических тонн (340 кН) тяга РД-101 двигатель используется в R-2, 120-т (1180 кН) тяга РД-110, занятых в R-3, и 44-тонный (430 кН) тяга РД-103 используется в R-5 (SS-3 Shyster). Р-7 будет включать в себя четыре РД-107 двигатели Глушко и один РД-108. В 1954 году он начал конструировать двигатели для R-12 (SS-4 Сандал), который был разработан byMikhail Янгеля ». Кроме того, он стал ответственным за поставки ракетных двигателей для Сергея Королева, конструктор Р-9 (SS-8 Сасин). Среди его проектов был мощный РД-170 ЖРД.
В 1974 году после успешного американского посадок луны, премьер-министр Леонид Брежнев решил отменить проблемных советскую программу для отправки человека на Луну. Он уволил Василия Мишина и помещен Глушко во главе ОКБ-1, бывший дизайн бюро Королева, позже получивший название НПО Энергия. Первый акт Глушко в том, чтобы отменить N-1 ракета, программы он давно критикуют, несмотря на то, что одной из причин его трудностей был его собственный отказ в дизайне двигателей с высокой мощностью Королев необходимы из-за трений между двумя мужчинами и якобы возникли разногласия по поводу использования криогенного или самовоспламеняющиеся топлива.
Глушко был сторонником новой линейки мощных пусковых установок, которые он хотел использовать для создания Русского лунной базы. Однако американская программа Apollo была подходит к концу примерно в это время, и правительство хочет построить конкурента Space Shuttle.
Команда Глушко был частью Советского общего машиностроения империи во главе с министром Сергеем Афанасьевым.
После его смерти, его некролог был подписан несколько Коммунистической партии Советского Союза лидеры, в том числе Михаил Горбачев. И только после его смерти, что усилия Глушко стала известна большинству русском населения.
На протяжении многих лет Глушко работал в тени Королева, и, конечно, никогда не получал кредит он заслужил (в то время) за его вклад. Его личность считался бык головой, и он никогда не хватало для эго.
Возможно, его наиболее значительные инженерные неудачи, как отметил начальник отдела Юрий Демьянко, был его настоянию, что водород был непригоден для использования в качестве ракетного топлива. В результате Россия космическая программа все еще обсуждают использование водородных двигателей в то время как американцы сборки запуска Сатурна V. Кроме того, Глушко Конструкторское бюро постоянно не на создание ракетного двигателя с большой камере сгорания, чтобы конкурировать с американскими F1 используется на Saturn V. Это было главной причиной провала N1, который был вынужден полагаться на множество небольших двигателей для обеспечения движения. Глушко никогда не преодолеть нестабильность горения проблемы больших ракетных двигателей, его возможные решения для этого можно видеть на РД-170, которая в основном четыре меньших камеры сгорания / сопло сборки разделяющих общие системы подачи топлива. Это решение и двигатель дал Советам большой тяги двигателей, необходимых для создания superbooster Energia, и, вероятно, лучшие технические примером способности Глушко, когда он был в своих лучших проявлениях. То, что он никогда не развивали это решение, пока обстрел Василий Мишин и его получение полного контроля всей советской космической программы является свидетельством того, парализующий интрига и в борьбе, что происходило в Советском усилия для достижения Луны.
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